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Geachte heer Mulders,

Op 17 februari 2021 heeft u schriftelijke vragen ingediend betreffend het programma ‘Ieder dak een zonnedak’ 
voor ondernemend Raalte. In deze brief geven wij u per vraag een antwoord. 

1. De fractie van GroenLinks heeft uit de pers vernomen dat Raalte zich aangesloten heeft bij het provinciaal 
programma om bedrijven te motiveren duurzame energiebronnen te installeren. Graag willen wij weten hoe het 
college samen met ondernemend Raalte zonne-energie op bedrijfsdaken gaat realiseren? 

In de raadsinformatienotitie van 15 november 2020 “Zonne-energie op bedrijfsdaken en erven” is inzicht gegeven 
in de aanpak van het programma Ieder dak een Zonnedak en welke stappen de gemeente Raalte zet om op dit 
programma aan te sluiten. Binnen het programma Ieder dak een Zonnedak zijn 8 ondernemers in de gemeente 
Raalte benaderd. Naast onze inzet om dit programma in de gemeente Raalte te intensiveren en uit te breiden, 
lopen er andere trajecten waarin we met ondernemend Raalte inzetten op zon-op-dak. Het afgelopen jaar 
hebben we geïnvesteerd in het samenwerkingsverband Energiesupport Salland, waarin wordt ingezet op 
energiebesparing, het terugbrengen van de energiekosten en een integraal energie-advies waar zon-op-dak een 
onderdeel van is.  Energiesupport Salland heeft 20 bedrijven van energie-advies voorzien, daarnaast worden op 
het moment met diverse ondernemers de mogelijkheden voor zon-op-dak verkend. We zorgen ervoor dat 
ondernemers die op deze energievorm willen inzetten worden begeleid en knelpunten zoveel mogelijk worden 
opgelost. Een van de voorbeelden hierin is de oprichting van het Energiefonds Raalte. Momenteel hebben we 
hiervoor twee aanvragen in behandeling voor een zon-op-dak installatie.

2. Ondernemers geven aan dat er knelpunten zijn waardoor Zon op Dak voor hen niet mogelijk is. Is het college 
bereid deze knelpunten op te lossen en in overleg met ondernemers te komen tot het installeren van zonne-
energie op bedrijfsdaken equivalent aan (minimaal) de eigen behoefte aan energie? 

Naast onze lokale inzet om knelpunten te overkomen door ondersteuning en financiering, sluiten we aan bij het 
provinciale programma Ieder dak een Zonnedak. Het programma van de Provincie is erop ingericht om 
knelpunten te overkomen door oplossingen te organiseren en ‘afhaakmomenten’ van de ondernemer te 
voorkomen.  Een multidisciplinair team met experts biedt hiervoor ondersteuning en een versneld traject aan. Elk 
dak vraagt om maatwerk. Dit maakt dat wij als gemeente op dit programma aansluiten vanuit een verbindende 
en stimulerende rol, niet een verplichtende.

 
3. Kan het college aangeven wat het tijdpad is waarin ondernemend Raalte overgaat op het zelf opwekken van 

duurzame energie en welke percentages we in komende jaren mogen verwachten? 
Het programma ‘Ieder dak een zonnedak’ heeft een versnelde groei van de opwek van duurzame energie als 
doel. Het is lastig een inschatting te maken van de verwachte percentages hernieuwbare opwek in Raalte, omdat 
het programma van de provincie nog niet lang genoeg loopt om daar uitspraken over te doen. Om die reden 



maken we afspraken en monitoren we op basis van de inspanning: het aantal benaderde ondernemers, het 
aantal ondernemers met wie een adviesgesprek is gevoerd en het uiteindelijke aantal gerealiseerde zonnedaken 
en vierkante meters benut dakoppervlak. De informatie hoeveel zonnedaken uiteindelijk gerealiseerd zijn, wordt 
met regelmaat geactualiseerd en gemonitord in goed contact met de ondernemers.

4. Is het college bereid om de energie transitie en daarbinnen de energie-opgave te koppelen aan verzoeken van 
ondernemers (denk daarbij aan een vergunning of bedrijfsruimte) zodat bij investeringen er ook direkt 
geïnvesteerd wordt in de maatschappelijke opgave van duurzame energie. Wil het college hier een voorstel/visie 
voor uitwerken? 

Zoals benoemd in de beantwoording van vraag 2, zetten wij als gemeente in op een stimulerende en 
verbindende rol. Vanuit deze rol houden we oog voor de ontwikkelingen van zon-op-dak en de mogelijkheid om 
dit thema bij de ontwikkeling van nieuwe en bestaande daken te agenderen. Ook binnen het 
samenwerkingsverband van de RES (regionale energiestrategie) is aandacht voor het maximaal benutten van de 
potentie van zon op dak. Knelpunten hierin zijn door de RES-regio’s landelijk aangekaart en opgepakt door het 
Nationaal Programma RES. We benutten de adviezen van de werkgroepen in het nationale programma (NPRES) 
oplevert en verkennen in regionaal verband richting de RES 1.0 en verder hoe we hier gezamenlijk op kunnen 
inzetten.  
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